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Plats och tid Högra kammaren, Habo kommunhus 
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Beslutande Susanne Wahlström (M), ordförande 
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§ 91 Information om projekt idrottsfritids 
 
Jan-Anders Haag, ordförande för Habo Wolley, informerar om projektet 
idrottsfritids som startade 2019, med ett längre uppehåll under pandemin. Ett 
antal föreningar har tillsammans bedrivit idrottsfritids på 
tisdagseftermiddagarna hos samtliga F till 6-skolor i kommunen. 
Smålandsidrotten/SISU har varit med och finansierat Habo Wolley som 
projektledare. Habo kommun har varit med och stöttat projektet ekonomiskt. 

Målet har varit att skapa ett långsiktigt hållbart samarbete mellan Habo 
kommun, idrottsföreningar och skolor i form av idrottsaktiviteter. Samarbetet 
ska gynna alla parter, inte minst barnen. 

Syftet med idrottsfritids är bland annat att fler barn kommer i rörelse, att så 
många som möjligt ska få pröva på och att barn upptäcker att de både kan och 
tycker idrott är roligt. 

Genom idrottsfritids har cirka 200 elever varje termin prövat på olika idrotter. 
Flera av dessa är barn som föreningarna inte kommer i kontakt med på annat 
sätt. Idrottsfritids har varit uppskattat av både barn och fritidspersonal. Genom 
att fritidspedagogerna deltar lär de sig mer om föreningarnas idrotter. 
Samverkan med skolan utvecklas och blir normalitet. 

Per Sandberg, biträdande skolchef, säger att från skolans sida ser man 
idrottsfritids som ett strålande exempel på samverkan. Det är ett exempel på 
bra förebyggande arbete där barn får testa på olika idrotter och får komma in i 
föreningslivet. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 92 Anmälningsärenden 

Beslut 
Kommunstyrelsen lägger anmälningsärendena till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Nedanstående anmälningsärenden anmäls till kommunstyrelsen: 

1. Beslut om inrättande av särskild statistikverksamhet. 

_____  
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§ 93 Redovisning av delegationsbeslut 
Diarienummer KS24/1 

Beslut 
Kommunstyrelsen lägger delegationsärendena till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Nedanstående delegationsbeslut läggs till handlingarna: 

Protokoll från arbetsutskottet  2024-09-24 
Protokoll från arbetsutskottet  2024-10-03 

Avslag på begäran om allmän handling  Nr 68 
Bostadsanpassningsbidrag   Nr 69-76 
Bredbandsbidrag   Nr 77-79 

_____  
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§ 94 Information om remiss Nätt och jämnt - likvärdighet 
och effektivitet i kommunsektorn 
Diarienummer KS24/367 

Johan Bokinge, ekonomichef, redogör för remissen Nätt och jämnt - 
likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn. Det är en parlamentarisk 
utredning där samtliga delar av utjämningssystemet ska ses över. Betänkandet 
innehåller förändringar i inkomst-, kostnads-, och LSS-utjämningen samt 
strukturbidraget. Det innehåller även förslag till riktlinjer för riktade 
statsbidrag, resonemang kring tillväxt och inkomstutjämning samt förslag till 
ändringar kring införandet. 

Om utredningens förslag genomförs kommer det att medföra omfattande 
omfördelningseffekter mellan kommuner och regioner, både till följd av 
uppdateringar i systemet och genom att gleshet och småskalighet förstärks. 

Största förändringarna för Habos del finns inom förskola, grundskola och 
gymnasieskola där exempelvis merkostnaden för befolkningsförändringar tas 
bort och där förslag till ersättning för socioekonomi och gleshet kommer 
innebära minskad ersättning för Habo kommun.  

Inom LSS-utjämningen är den största förändringen borttagande av 
personkostnadsindex.  

Sammanfattningsvis innebär förslagen i remissen att Habo kommun tappar 
totalt 16,5 miljoner kronor om och när hela utjämningssystemet har införts. 
Komponenter för socioekonomi och gleshet påverkar Habo med minus 9 
miljoner kronor. I LSS-utjämningen tappar Habo kommun 5,5 miljoner kronor. 

Om förslaget går igenom införs det år 2026, med en införandeperiod på 5-7 år. 

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  
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§ 95 Ekonomisk uppföljning för tertial 2, 2024 
Diarienummer KS24/80 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna delårsbokslut med 
helårsprognos. 

Beskrivning av ärendet 
Johan Bokinge, ekonomichef, redogör för delårsrapporten. Resultatet för 
perioden 1 januari till och med 31 augusti 2024 uppgår till 37 miljoner kronor, 
vilket är 58 miljoner lägre än resultatet för motsvarande period 2023. Det 
ekonomiska resultatet för perioden januari till och med augusti är i allmänhet 
bättre än resultatet för perioden oktober till och med december. För resterande 
del av 2024 förväntas ökningen av semesterlöneskulden belasta resultatet med 
cirka 18 miljoner kronor. Avskrivningarna och lönerna är relativt sett högre 
under årets sista tertial jämfört med tidigare tertial. 

Prognosen för helåret pekar på ett resultat på 6,7 miljoner kronor för Habo 
kommun, vilket är 4,6 miljoner kronor bättre än budgeterat. 

För koncernen Habo kommun, inklusive bolagen, är delårsresultatet 43 
miljoner kronor före skatt. Resultatet för Habo Energi AB är 1,1 miljoner 
kronor. Habo Kraft AB redovisar ett delårsresultat på 3,3 miljoner kronor. 
Habo Bostäder AB:s resultat under perioden är 1,2 miljoner kronor.  

Resultatprognosen för helåret för bolagen visar på ett resultat på 2,3 miljoner 
kronor. 

Årets bruttoinvesteringsutgifter uppgår till och med augusti till 62 miljoner 
kronor, vilket är 155 miljoner lägre än för motsvarande period 2023. 
Investeringsbudgeten för 2024 är väsentligt lägre än för 2023, men ändå 
fortsatt hög. 

Kommunfullmäktiges samtliga finansiella mål om god ekonomisk hushållning 
beräknas nås år 2024. Målen har också uppnåtts för perioden 1 januari till och 
med 31 augusti 2024. 

Kommunfullmäktiges tre fokusområden för samhällsutveckling är starkt lokalt 
näringsliv, bostäder för hela livet samt psykisk hälsa. Det har inte skett några 
stora förändringar sedan tertial 1. Bedömningen är att samtliga tre områden 
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inom ramen för samhällsutveckling utvecklas i enighet med 
kommunfullmäktiges beslut. 

Kommunfullmäktige har beslutat om tre fokusområden för 
verksamhetsutveckling - Mod och innovation för effektiv resurshantering, 
Enkel och tillgänglig service samt Attraktiv arbetsgivare. Bedömningen är att 
flera mål än tidigare är i hög grad uppfyllda. Det finns inte något mål med 
bedömningen "ej uppfyllt". 

Fokusområdena Enkel och tillgänglig service och Mod och innovation för 
effektiv resurshantering bedöms vara delvis uppfyllda. Attraktiv arbetsgivare 
bedöms vara i hög grad uppfyllt. 

_____  
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§ 96 Svar på motion om bilpolicy 
Diarienummer KS24/253 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (Habodemokraterna) har lämnat in en motion där det 
föreslås att kommunens nuvarande bilpolicy förändras i riktning mot att det 
bara är lägsta ekonomiska kostnad som ska styra valet av bil. Motionären 
skriver att den nuvarande policyn där dyra elbilar leasas inte innebär att 
kommunens skattebetalares pengar används på bästa sätt. I motionen ställs 
också frågan om bilarna används effektivt. 

I kommunens bilpolicy anges att bilar ska väljas med hänsyn till arbetsmiljö 
och säkerhetskrav, verksamhetskrav, inköps- och driftskostnader, miljö, 
servicemöjligheter och andrahandsvärde. I första hand skall bilmodeller väljas 
som helt eller delvis drivs via elmotorer. Vid val av miljöbil bör fordon som 
har ett CO2 utsläpp om max 50 g/km väljas. Habo kommun använder 
företrädelsevis livscykelkalkyl (LCC) enligt Addas modell. Kostnaden enligt 
denna kalkyl bör inte överstiga 375 000 kr för 3 års användning.  

Kommunen gör i samband med inköp av bilar en bedömning av det mest 
förmånliga finansieringssättet. I allmänhet blir det billigast att leasa bilar 
främst beroende på att halva mervärdesskatten är avdragsgill för 
leasingavgifter av bil. Vid inköp av bil är mervärdesskatten inte avdragsgill. 
För att sänka leasingavgiften men ändå i så stor omfattning som möjligt kunna 
ta del av rätten till halv avdragsrätt för mervärdesskatt tillämpar kommunen 
principen om en första förhöjd leasingavgift. Detta innebär att t ex 20 procent 
av bilens anskaffningspris kan betalas i en första förhöjd leasingavgift. 

För att minska påverkan på klimat och miljö har fullmäktige i bilpolicy beslutat 
om att bilar med ett högsta CO2 utsläpp om 50 g/km ska användas. Vid inköp 
av bilar görs en avvägning av livscykelkostnad och miljöpåverkan där den 
maximala nivån på koldioxidutsläpp utgör en bestämmande faktor. 

Kommunens bilar ska användas på ett ekonomiskt och miljömässigt hållbart 
sätt. Antalet körda kilometer och användningen över tid ska följas systematiskt. 
Sedan en tid tillbaka används ett digitalt fordonshanteringssystem för planering 
och uppföljning. 
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Arbetsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen (KSAU 2024-
09-24 § 79). 

Kommunstyrelsens behandling 
Olle Moln Teike (SD) yrkar bifall till motionen. 

Henrik Sporrong Esbjörnsson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att 
avslå motionen. 

Ordföranden finner att det finns två förslag, dels Olle Moln Teikes förslag att 
bifalla motionen och dels arbetsutskottets förslag att avslå motionen.  

Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 

_____  
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§ 97 Beslut om remiss av cykelplan Habo tätort 2040 
Diarienummer KS24/51 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att cykelplan för Habo tätort 2040 ska remitteras till 
barn- och utbildningsnämnden, byggnadsnämnden samt fritids- och 
kulturnämnden för yttrande senast 2024-12-15. 

Beskrivning av ärendet 
Habo kommuns cykelplan tar ett samlat grepp om Habo tätorts cykelplanering. 
Planen spelar en stor roll för att skapa en positiv cykelkultur och skapar 
förutsättningar för en säker, sammanhängande och attraktiv gång- och 
cykeltrafik. Syftet med planen är att kartlägga, analysera och föreslå 
förbättringar för cykelvägnätet, och att göra Habo kommun mer cykelvänlig. 

Planens övergripande målsättning är att uppmuntra till hållbart resande, att fler 
ska välja att cykla samt förbättra trafiksäkerheten för de som cyklar. Cykeln 
har många fördelar som transportmedel. Den ger förbättrad folkhälsa, tar litet 
markanspråk och har en ytterst begränsad miljöpåverkan. Genom cykelplanen 
ska kommunen nå visionen att år 2040 är cykeln ett enkelt och naturligt val av 
färdmedel i Habo kommun. Planen ska även fungera som ett underlag för 
verksamhet- och budgetplanering.  

Habo kommun är en attraktiv kommun som fortsätter att växa. Genom en bred 
satsning på cykelfrågor, där alla berörda aktörer både inom och utanför 
kommunens organisation är involverade, kan cykeln bli ett attraktivt 
komplement till bilen och till kollektivtrafiken. Genom cykelplanen belyser 
kommunen vilka förutsättningar och behov det finns samt vilka åtgärder 
kommunen bör satsa på.  

En väl förankrad cykelplan är en förutsättning för att skapa en cykelvänlig 
kommun och ett hållbart resande för kommuninvånare, näringsliv och 
civilsamhälle.   

_____ 

Beslutet skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Byggnadsnämnden 
Fritids- och kulturnämnden  
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§ 98 Skyfallsplan - antagande 
Diarienummer KS22/314 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta skyfallsplanen. 

Beskrivning av ärendet 
Habo kommuns skyfallsplan behandlar regn som inte kan hanteras i 
dagvattensystemet och som innebär risker för liv och hälsa, störningar på 
samhällsviktig verksamhet, materiella skador samt skador i miljön i Habo 
tätort. Den täta bebyggelsen och tätortens geografiska läge leder till att risken 
för översvämningar från skyfall är betydligt större i Habo tätort än i övriga 
delar av kommunen. På sikt bör skyfallsplaner tas fram även för de övriga 
tätorterna i kommunen.  

Skyfallsplanens syfte är att skapa förutsättningar för ett långsiktigt arbete för 
skyfallshantering med fokus på förebyggande åtgärder inom Habo tätort. 
Planen ska tydliggöra ansvarsroller och utgöra ett tydligt planerings- och 
beslutsunderlag för att effektivisera arbetet med skyfallsfrågor.  

Målet är att Habo tätort ska ha en skyfallsplanering som minskar risken för 
översvämning i områden med befintlig och planerad bebyggelse. 
Skyfallsplaneringen ska möjliggöra utveckling och expansion i ett framtida 
klimat samt bidra till god livskvalitet och ett mer attraktivt Habo.   

I skyfallsplanens bilaga finns en handlingsplan för prioriterade samhällsviktiga 
verksamheter med kommunal rådighet. För att minska riskerna för materiella 
och personella skador samt minimera störningar för samhället vid skyfall 
arbetar kommunen med skyfallsplanering. Ambitionen är att kommunens 
skyfallsplanering ska öka motståndskraften mot de negativa effekterna av 
skyfall.  

Skyfallsplanen har remitterats till byggnadsnämnden, räddningstjänsten och 
miljönämnden för yttrande. Ingen av nämnderna har haft något att erinra._____ 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden 
Miljönämnden 
Räddningstjänsten 
Tekniska förvaltningen 
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§ 99 Uppsägning av nyttjanderättsavtal, 
Munkaskogsgården 
Diarienummer KS23/339 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att nyttjanderättsavtalet med föreningen 
Munkaskogsgården sägs upp för omförhandling av bland annat uppsägningstid 
och förlängning. 

Beskrivning av ärendet 
Ett avtal om nyttjanderätt tecknades 2018 mellan kommunen och föreningen 
Munkaskogsgården. Ändamålet för nyttjanderätten är att föreningen ska 
bedriva uthyrningsverksamhet och samlingar men området ska vara öppet för 
allmänheten att beträda.  

Området kring Munkaskogsgården är utpekat i kommunens översiktsplan, ÖP 
2040, för utveckling av friluftsliv och turism då det finns en potential att 
utveckla området till en målpunkt som tillgängliggör Vättern.  

En av de antagna riktlinjerna i ÖP 2040 är att särskilt arbeta med att utveckla 
området Munkaskog för turism och friluftsliv med syfte att skapa en tillgänglig 
mötesplats för både invånare och besökare.  

Två intressenter har på eget initiativ inkommit med förslag på utveckling av 
området i enlighet med kommunens intentioner i ÖP 2040. Under förutsättning 
att uppsägning sker senast 2024-12-31 avslutas nyttjanderätten att gälla 2025-
12-31. I annat fall förlängs nyttjanderätten ytterligare två år till 2027-12-31.  

Tekniska förvaltningen föreslår att avtalet sägs upp innan 2024-12-31 så att 
kommunen har handlingsutrymme för att i en transparent och bred process 
utreda intresse för medverkan till utveckling av området. 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att nyttjanderättsavtalet med 
Munkaskogsgården inte sägs upp (KSAU 2024-09-24 § 73). 

Kommunstyrelsens behandling 
Stefan Björk (L) säger att föreningen har funnits i cirka 60 år och de vill jobba 
vidare. Föreningen känner sig överraskade av en snabb beslutsprocess och har 
många frågor. Stefan Björk anser att man borde klarat av att reda ut frågorna 
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innan föreningen blir uppsagda. Han yrkar därför på återremiss för att ta en ny 
diskussion med föreningen om hur de vill utveckla området.   

Hans Jarstig (KD) säger att föreningen vet om vilka uppsägningsvillkor som 
gäller, och att det är viktigt att alla föreningar behandlas lika. Hans Jarstig 
yrkar på att nyttjanderättsavtalet sägs upp för omförhandling. 

Olle Moln Teike (SD) yrkar på arbetsutskottets förslag, det vill säga att 
nyttjanderättsavtalet inte sägs upp. 

Ajournering begärs. Mötet ajourneras kl. 19.20 och återupptas kl. 19.35. 

Helena Persson (C) och Stefan Björk (L) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag att nyttjanderättsavtalet inte sägs upp. 

Gunnar Pettersson (S) anser att föreningen haft tid på sig. Han säger att det 
vore bra om området kunde bli mer tillgängligt för kommunens invånare. 
Munkaskogsgården är en gemensam tillgång i Habo kommun som idag bara 
kan utnyttjas av några få. Gunnar Pettersson ställer sig bakom Hans Jarstigs 
förslag att nyttjanderättsavtalet sägs upp för omförhandling. Det gör även 
Anders Andersson (S). 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns förslag om återremiss och ställer därför 
proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde eller om det 
ska återremitteras. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet 
ska avgöras vid dagens sammanträde. 

Därefter konstaterar ordföranden att det finns två förslag, dels Hans Jarstigs 
förslag att säga upp nyttjanderättsavtalet för omförhandling och dels 
arbetsutskottets förslag att inte säga upp nyttjanderättsavtalet. 

Ordförande ställer proposition på de båda förslagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Hans Jarstigs förslag. 

Omröstning begärs. 

Följande propositionsordning godkänns: den som röstar på Hans Jarstigs 
förslag röstar ja, den som röstar på arbetsutskottets förslag röstar nej. 
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Omröstningsresultat 
Ja-röster (5)   Nej-röster (3) 

Gunnar Pettersson (S)  Olle Moln Teike (SD) 
Anders Andersson (S)  Helena Persson (C) 
Petra Mattlin (S)  Stefan Björk (L) 
Maria Arwidson (MP) 
Hans Jarstig (KD) 

Andreas Skiöld (M), Henrik Sporrong Esbjörnsson (M) och Susanne 
Wahlström (M) avstår från att rösta. Kommunstyrelsen har således beslutat 
enligt Hans Jarstigs förslag. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Föreningen Munkaskogsgården  
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§ 100 Svar på medborgarförslag om utomhusbad 
Diarienummer KS24/299 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget att bygga ett tempererat 
utomhusbad. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag om att bygga ett tempererat 
utomhusbad då förslagsställaren konstaterar att det är många barnfamiljer i 
Habo och att det är proppfullt med badgäster i våra sjöar. 

Byggnation av ett tempererat utomhusbad innebär utöver höga 
investeringskostnader även höga drift och underhållskostnader. Kommunen har 
under ett antal år med kraftig expansion behövt prioritera byggnation av skolor, 
lokaler för vård och omsorg samt infrastrukturprojekt. Kommunens nuvarande 
budget och ekonomiska prioriteringar ger därför inte utrymme att avsätta medel 
för byggnation av ett utomhusbad. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren  
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§ 101 Markanvisning för del av Kyrkeryd 6:2 
Diarienummer KS24/447 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge Cederfors markanvisning för den 
kommunägda marken utmed Kråkerydsvägen/Hjovägen med syfte att bygga 
bostäder, och att beslut om markanvisningsavtal fattas i kommunstyrelsens 
arbetsutskott.  

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2022-12-13 om en markanvisning 
till Cederfors Utveckling AB och HSB Nordvästra Götaland Ek. förening. Det 
anvisade markområdet ligger inom fastigheten Stora Kärr 8:1, utmed 
Munkvägen. För markområdet har en detaljplan tagits fram som antogs i 
byggnadsnämnden den 18 januari 2024 § 7. Detaljplanen upphävdes av 
länsstyrelsen i beslut daterat 2024-04-03. Byggnadsnämnden överklagade 
länsstyrelsens beslut 2024-04-18 till regeringskansliet. Ett avgörande i ärendet 
beräknas dröja. 

Tekniska förvaltningen förslår därför att Cederfors ges markanvisning för delar 
av det markerade området av Kyrkeryd 6:2. Inom avgränsningen behåller 
kommunen mark för gång- och cykelbanor och naturmark. Då markområdet 
inte är så stort är förslaget att inrymma cirka 20 lägenheter. För HSB:s del är 
det ett för litet antal lägenheter för att de ska skapa en bostadsrättsförening. 
Därav har de valt att avstå att ansöka om denna markanvisning. Planuppdrag 
för att ta fram en ny detaljplan gavs i byggnadsnämnden 2024-08-22. 
Detaljplan för markområdet beräknas kunna vara klar innan årsskiftet 
2025/2026.  

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att ge Cederfors 
markanvisning för den kommunägda marken utmed Kråkerydsvägen/Hjovägen 
med syfte att bygga bostäder, och att beslut om markanvisningsavtal fattas i 
kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU 2024-09-24 § 75).  

Kommunstyrelsens behandling 
Hans Jarstig (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

_____ 
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Beslutet skickas till 
Cederfors Utveckling AB 
Plan- och exploateringsenheten 
Byggnadsnämnden  
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§ 102 Svar på granskning av krisberedskap 
Diarienummer KS24/446 

Beslut 
Kommunstyrelsen översänder nedanstående yttrande till revisionen. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunens revisorer har i samarbete med Deloitte AB genomfört en 
granskning av krisberedskapen inom kommunen. Syftet med granskningen har 
varit att bedöma om kommunstyrelsen i Habo kommun har säkerställt att det 
finns en tillräcklig krisberedskap i enlighet med lagstiftning och myndigheters 
riktlinjer. 

I samband med granskningen har en rapport upprättats. I rapportens 
sammanfattning finns iakttagelser och rekommendationer. Revisorerna önskar 
svar på rapporten senast den 11 oktober 2024.  

Revisionsfrågan har varit om kommunstyrelsen/krisledningsnämnden har 
säkerställt att det finns en tillräcklig krisberedskap i enlighet med lagstiftning 
och myndigheters riktlinjer.  

Revisionens sammanfattande bedömningen är att kommunstyrelsen/ 
krisledningsnämnden till stor del har (nära till i huvudsak) säkerställt att det 
finns en tillräcklig krisberedskap. Det finns dock områden där förbättringar kan 
göras, till exempel genom att anta nya planer, öka utbildningsinsatser och 
stärka samarbetet med kommunala bolag.  

Vi har tagit del av rapporten med tillhörande iakttagelser och 
rekommendationer.  

Revisionen har lämnat följande rekommendationer:  

• att säkerställa att alla styrdokument är uppdaterade och formellt 
antagna. 

• att stärka den politiska involveringen och engagemanget i 
krisberedskapsarbetet. 

• att öka omfattningen av utbildnings- och övningsinsatser. 
• att formalisera samarbetet med kommunala bolag. 
• att genomföra fullständiga tester och övningar av kommunens 

trygghetspunkter.  



 

Kommunstyrelsen 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2024-10-09 

 Sida 
20 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

• att säkerställa att risk- och sårbarhetsanalysen och 
kontinuitetshanteringen är integrerade och får lika stor uppmärksamhet. 

Yttrande 
Kommunstyrelsen håller i huvudsak med om rekommendationerna och har som 
ambition att förbättra krisberedskapsarbetet genom att följa dem.  

Styrdokumenten bör givetvis vara uppdaterade, men som rapporten också visar 
finns det förklaringar till varför vissa dokument blivit försenade.  

Vad gäller det politiska engagemanget hänger det samman med punkten om att 
omfattningen av utbildnings- och övningsinsatser måste öka. När den nya 
utbildningsplanen sätts i verket kommer förhoppningsvis detta även leda till 
ökad kunskap bland politikerna.  

Att samarbetet med bolaget behöver bli bättre är redan något som konstaterats 
och som skrivits in i den nya planen för hantering av civil beredskap. 

Kommunstyrelsen håller också med om att fullständiga tester och övningar 
behöver göras av trygghetspunkterna, vilket även det är ett led i en ökad 
utbildningsinsats.  

Möjligtvis delar inte kommunstyrelsen revisionens synpunkter full ut när det 
gäller rekommendationen om att risk- och sårbarhetsanalysen och 
kontinuitetshanteringen ska få lika stor uppmärksamhet. Kommunstyrelsen 
håller med om att det är viktigt med en relevant och integrerad risk- och 
sårbarhetsanalys eftersom det är den som kontinuitetshanteringen ska bygga på. 
Kommunstyrelsen anser dock att i slutändan är det en god 
kontinuitetsplanering som kommer att säkerställa att vi klarar oss när krisen väl 
slår till, och den behöver därför involvera fler personer för att alla delar av 
verksamheten ska bli belyst. Det ligger därmed i sakens natur att 
kontinuitetsplaneringen får mer uppmärksamhet. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen  
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§ 103 Ansökan om arrangemangsstöd till 
fyrmannafestivalen 
Diarienummer KS24/453 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bidra till evenemanget med 50 000 kronor. 
Finansiering sker inom kommunstyrelsens ram. 

Vidare beslutar kommunstyrelsen att låta Habo Wolley nyttja skolornas lokaler 
för övernattning hyresfritt under de aktuella datumen, under förutsättning att de 
återlämnas i samma skick som innan. För gymnastiksalar för spel ska ordinarie 
hyra betalas till fritids- och kulturförvaltningen. 

Efter arrangemangets genomförande förväntas Habo Wolley redovisa för 
kommunstyrelsen hur arrangemangsstödet har använts. 

Beskrivning av ärendet 
Habo Wolley arrangerar sedan många år Fyrmannafestivalen  som är Sveriges 
näst största ungdomscup för fyrmannavolleyboll, för barn och ungdomar upp 
till 16 år. Under 2024 deltog 88 lag, vilket var ett nytt deltagarrekord. I och 
med bygget av Habo Arena hoppas Habo Wolley kunna ta emot ytterligare 
cirka 25 lag till kommande arrangemang. 

Habo Wolley ansöker om 60 000 kronor i arrangemangsstöd, för 
arrangemangets genomförande. De önskar även kostnadsfritt få nyttja 
skolornas gymnastiksalar för spel och skollokaler för övernattning under 
perioden eftermiddag 3 januari till kvällen den 5 januari 2025. 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta att bidra till evenemanget 
med 50 000 kronor. Finansiering sker inom kommunstyrelsens ram, att låta 
Habo Wolley nyttja skolornas lokaler för övernattning hyresfritt under de 
aktuella datumen, under förutsättning att de återlämnas i samma skick som 
innan. För gymnastiksalar för spel ska ordinarie hyra betalas till fritids- och 
kulturförvaltningen (2024-09-24 § 81). 

Kommunstyrelsens behandling 
Hans Jarstig (KD) och Olle Moln Teike (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 

_____ 
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Beslutet skickas till 
Habo Wolley 
Ekonomienheten  
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§ 104 Redovisning av ej avgjorda motioner 
Diarienummer KS24/166 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna redovisningen av ej 
avgjorda motioner. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen ska redovisa ej avgjorda motioner till kommunfullmäktige 
två gånger per år (april och oktober). Det finns för närvarande sex motioner 
som inte är avgjorda:  

1. Motion om att införa fixartjänst för pensionärer och personer med 
funktionsnedsättning (HD)  
Inkom 2024-03-21 
 

2. Motion om bilpolicy (HD) 
Inkom 2024-06-13 
Behandlas på dagens sammanträde. 
 

3. Motion om att bemanna skolbiblioteken med fackutbildade vikarier (S, 
V, MP) 
Inkom 2024-06-13 
 

4. Motion om fria arbetsskor inom vård och omsorg (S, V, MP) 
Inkom 2024-06-13 
 

5. Motion om uppsökande verksamhet för att motverka ofrivillig ensamhet 
(SD) 
Inkom 2024-06-13 
 

6. Motion om att inrätta tjänst som landsbygdsutvecklare (HD) 
Inkom 2024-06-13 

_____  
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§ 105 Redovisning av ej avgjorda medborgarförslag 
Diarienummer KS24/166 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna redovisningen av ej 
avgjorda medborgarförslag. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen ska redovisa ej avgjorda medborgarförslag till 
kommunfullmäktige två gånger per år (april och oktober). Det finns för 
närvarande sju medborgarförslag som inte är avgjorda: 

1. Medborgarförslag om att samordna administration av lovregistrering 
inom skola och förskola 
Inkom 2024-02-29  
Översänd till barn- och utbildningsnämnden för beslut. 
 

2. Medborgarförslag om att förlänga trottoar utmed Storgatan i Furusjö 
Inkom 2024-06-13 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 
 

3. Medborgarförslag om att sänka hastigheten utmed Hjovägen 
Inkom 2024-06-13 
Översänd till byggnadsnämnden för beslut. 
 

4. Medborgarförslag om att granska kommunens ekonomi med AI 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 
 

5. Medborgarförslag om skyltning av badplats och kiosk i Furusjö 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 
 

6. Medborgarförslag om cykelbana mellan Habo och Fagerhult 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till kommunstyrelsen för beslut. 
 

7. Medborgarförslag om farthinder på Kyrkvägen och Tidaholmsvägen 
Inkom 2024-09-26 
Översänd till byggnadsnämnden för beslut. _____ 
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